

* ე. ო ს ი ძ ე (თბილისი). ზმნურა სიტყვაწარმოების საკითხები იძერიულ-კავკასიურ ენებში...	15
* ბ. ჭ ო რ ბ ე ნ ა ძ ე (თბილისი). ზმნის ხმოვანი პრეფექსები ქართველურ ენებში	23
ე. ბ ა ბ უ ნ ა შ ვ ი ლ ი, თ. უ თ უ რ გ ა ი ძ ე (თბილისი). ზურაბ შანშოვანის „მოქლე ლრამატიკა ქართულისა ენისა“	24
ლ. შ ა ლ ვ ა შ ვ ი ლ ი (თელავი). პირველი და მეორე პირის ნაცვალსახელთა მოულოდ- ნელ კომბინაციებში გამოყენების შემთხვევები ძეველ ქართულში	53
კ. გ ა ნ უ ნ ი ა (თბილისი). „გარემოების“ სინტექსური კატეგორია და „მიზრთვის“ საკითხი ქართველურ ენებში	65
* ნ. კ ი ზ ი რ ი ა (თბილისი). ინტონაციის ერთეულები (სალიტერატურო ქართულის მასა- ლის მიხედვით)	86
ქ. ლ ო მ თ ა თ ი ძ ე (თბილისი). გრამატიკული და ლოგიკური (ცნებითი) კატეგორიების ურთიერთდაცვისას მიზრებისათვის	88
* ი. დ ე შ ე რ ი ე ვ ი (მოსკოვი). ახალი დამწერლობის მქონე ენათა ანბანისა და ორთო- გრაფის სრულყოფის გზები (ძირითადად მთის იძერიულ-კავკასიური ენების მასა- ლის მიხედვით)	105
მ. ჩ უ ხ უ ა (თბილისი). ლაბიალიზებულ თანხმოვანთა ისტორიისათვის ინგუშურში	107
* ზ. მ ა პ თ მ ე ღ ბ ე კ თ ვ ა (თბილისი). მიმღება ხუნძურა-ანლოურ ენებში	132
* ზ. მ ა ლ ა ე ვ ა (მაპაჩყალა). ხუნძური ენის ნაყოფ ლროის ფორმები	143
* ა. მ ა პ თ მ ე ტ თ ვ ი (თბილისი). ლროისა და კილოს ფორმები დარგულში	190
* მ.-ჟ. ი ს ა ვ ე ვ ი (მაპაჩყალა). ზმნურ სიტყვათშეთანხმებათა და ფრაზეოლოგიზმების სტრუქტურა და სპეციფიკა დარგულ ენაში	202
* ა. ა კ ი ვ ი (მაპაჩყალა). ლაკური ენის გრამატიკული კლასების სტრუქტურის ზოგი ცვალებაღობის თაობაზე	209
* ი. ა ბ დ უ ლ ა ე ვ ი (მაპაჩყალა). ჭერობისა და რიგობითი რიცხვითი სახელების მორფო- ლოგიური სტრუქტურა ლაკურ ენაში	219
ო. კ ა ხ ა ძ ე (თბილისი). ლაბიალიზებული კომპლექსებისა და ჭ ბგერის თაობაზე ლეზ- გურ ენებში	221
* უ. მ ე ი ლ ა ნ ი ვ ა (მაპაჩყალა). ლეზგიური ენის კუბის მეტყველების კუზუნური დიალექტი	267
* ბ. თ ა ლ ი ბ თ ვ ი (მაპაჩყალა). წახური ენის გარემოებითი ზმნისართები	271
* ა. გ ი უ ლ მ ა პ თ მ ე დ თ ვ ი (მაპაჩყალა). ლეზგიური ენის შესიტყვებების ზოგადი დახა- სიათება	284
* ნ. ს უ ლ ე ი მ ა ნ თ ვ ი (მაპაჩყალა). ფრაზეოლოგიური ერთეულის ვარიანტულობა და სინონიმია	294
* ე. შ ე ი ხ ა ვ ი (მაპაჩყალა). ზმნური ლექსიკის ორგანიზაციის პრინციპების თაობაზე ლეზგიურ ენაში	306
* გ. ბ უ რ ჭ უ ლ ა ძ ე (თბილისი). იძერიულ-კავკასიურ ენათა ლექსიკიდან 9. „ღორის“ ალმინშენელი ლექსები დაღესტნურ ენებში	315
* ნ. ს ტ უ რ უ ა (თბილისი). ბაქეური მრავალპირიანი ზმნა. III	355

* 6. ჭ ი დ ა ლ ა ე ვ ი (მაპაჩყალა). ა. ასლანოვი, აზერბაიჯანული ენა ენათა ურთიერთ-
მოქმედების ორბიტაში, ბაქო, 1989, 197 გვ.

III

*ინფორმაცია იგივერდულ-კავკასიურ მნათა შესწავლის შესახებ 1989 წ.

საქართველოს მეცნიერებათა აკადემიის დ. გულიას სახელობის აფხაზეთის ენის, ლიტერატუ- რისა და ისტორიის ინსტიტუტი	368
ადილეს სახელმწიფო პედაგოგიური ინსტიტუტი	370
ყარაჩაეთ-ჩერქეზეთის ისტორიის, ფილოლოგიისა და ეკონომიკის სამეცნიერო-კვლევითი ინსტიტუტი	371
ყარაჩაეთ-ჩერქეზეთის სახელმწიფო პედაგოგიური ინსტიტუტი	373
ჩანარი-ინგუშეთის ისტორიის, სოციოლოგიისა და ფილოლოგიის ინსტიტუტი	373
ჭ. წალასას სახელობის ისტორიის, ენისა და ლიტერატურის სამეცნიერო-კვლევითი ინსტი- ტუტი	377

IV

გ. შენგელია (თბილისი). იბერიულ-კავკასიურ ენათა სისტემისა და ისტორიის შეს- წავლისადმი მიძღვნილი მეცამეტე რეგიონალური სამეცნიერო სესია	382
---	-----

V

გორგი როგავა	384
------------------------	-----

Е. А. Осиձե (Тбилиси). Вопросы глагольного словообразования в иберийско-кавказских языках	11
*Б. А. Джорбенадзе (Тбилиси). Гласные префиксы глагола в картвельских языках	23
*Е. А. Бабунаშвили, Т. Г. Ստուրգանձե (Тбилиси). «Краткая грамматика» Зураба Шаншовани	50
*Л. К. Шалвашвили (Телави). Реализация потенциальных глагольных конструкций с личными местоимениями в древнегрузинском языке	63
*К. А. Габуния (Тбилиси). Синтаксическая категория «обстоятельство» и вопрос «примыкания» в картвельских языках	75
Н. А. Кизириа (Тбилиси). Единицы интонации	77
*К. В. Ломтатидзе (Тбилиси). К вопросу о противопоставлении грамматических и логических (понятных) категорий	93
Ю. Д. Дешерие (Москва). Пути совершенствования алфавитов и орфографий младописьменных языков	96
*М. Дж. Чухуа (Тбилиси). К истории лабиализованных согласных в ингушском языке	116
З. М. Магомедбекова (Тбилиси). Причастие в аварско-андийских языках	119
З. М. Маллаева (Махачкала). Формы прошедшего времени аварского языка	134
А. А. Магометов (Тбилиси). Формы времени и наклонения в даргинском языке	145
М.-Ш. А. Исаев (Махачкала). Структура и специфика глагольных словосочетаний и фразеологизмов даргинского языка	193
А. Ш. Акиев (Махачкала). О некоторых колебаниях в составе грамматических классов лакского языка	204
И. Х. Абдуллаев (Махачкала). Морфологическая структура кратных и порядковых числительных в лакском языке	211
*О. И. Каҳадзе (Тбилиси). О лабиализованных комплексах и звуке Ф в лезгинских языках	234
У. А. Мейланова (Махачкала). Кузунский диалект кубинского наречия лезгинского языка. I	236
Б. Б. Талибов (Махачкала). Обстоятельственные наречия цахурского языка	269
А. Г. Гюльмагомедов (Махачкала). Общая характеристика словосочетаний лезгинского языка	273
Н. Д. Сулейманов (Махачкала). Вариантность и синонимия фразеологических единиц (на материале агульского языка)	286
Э. М. Шейхов (Махачкала). К вопросу о принципах организации глагольной лексики в лезгинских языках	296
Г. Т. Бурчуладзе (Тбилиси). Из лексики иберийско-кавказских языков. 9. Общие лексемы, обозначающие «свинья» в дагестанских языках	308
Н. Н. Стурча (Тбилиси). Баскский полипersonальный глагол. III	318

II

Н. С. Д ж и д а л а е в (Махачкала). А. М. Асланов, Азербайджанский язык в орбите языкового взаимодействия	363
---	-----

III

ИНФОРМАЦИЯ О РАБОТЕ ПО ИЗУЧЕНИЮ ИБЕРИЙСКО-КАВКАЗСКИХ ЯЗЫКОВ ЗА 1989 г.

Абхазский институт языка, литературы и истории им. Д. И Гулиа АН Грузии	368
Адыгейский государственный педагогический институт	370
Карачаево-Черкесский научно-исследовательский институт истории, филологии и экономики	372
Карачаево-Черкесский государственный педагогический институт	373
Чечено-Ингушский институт истории, социологии и филологии	374
Институт истории, языка и литературы им. Г. Цадасы Дагестанского филиала АН СССР	374

IV

В. Г. Шенгелиа (Тбилиси), Тринадцатая региональная научная сессия по изучению системы и истории иберийско-кавказских языков	379
--	-----

V

Георгий Виссарионович Рогава	386
--	-----

*E. Osidze (Tbilisi). Problems of Verbal word-combination in the Ibero-Caucasian languages	15
B. Jorbenadze (Tbilisi). Vowel prefixes of the verb in the Kartvelian languages	17
*E. Babunashvili, T. Uturgaidze (Tbilisi). Zurab Shanshovani's 'Short Grammar'	51
*L. Shalvashvili (Telavi). Realization of potential verbal constructions with personal pronouns in Old Georgian	54
*K. Gabunia (Tbilisi). Syntactical category of 'adverbial modifier' and the problem of 'paradixis' in the Kartvelian languages	76
*N. Kiziria (Tbilisi). Units of intonation (according to Georgian materials)	87
*K. Lomtatiidze (Tbilisi). Towards the disparity between grammatical and logical (notional) Categories	94
*I. Desheriev (Moscow). The ways of perfecting the alphabets and orthography of languages with new scripts (according to the materials of the Ibero-Caucasian languages)	106
*M. Chukhna (Tbilisi). Towards the history of labialized consonants in Ingush .	117
*Z. Mamedbekova (Tbilisi). The participle in the Avar-Andi languages	132
*Z. Malaeva (Makhachkala). The forms of the Past Tense in Avar	144
*A. Magometov (Tbilisi). Tense and Mood Forms in Dargwa	191
*M.-Sh. Isaev (Makhachkala). Structure and the specifics of Dargwa verbal word-combinations and Phraseological units	203
*A. Akiev (Makhachkala). On some changes in the structure of the grammatical classes of the Lak language	210
*I. Abdullaev (Makhachkala). The morphological structure of a divisible and ordinal numbers in Lak	220
*O. Kakhadze (Tbilisi). On labialized complexes and the sound 'f' in the Lezgian languages	235
*U. Melanova (Makhachkala). The Kuzun subdialect of the Kuba dialect of the Lezgian language	268
*B. Talibov (Makhachkala). Adverbs of circumstance of the Tsakhur language	272
*A. Gjulmamedov (Makhachkala). General characteristics of word-combinations in the Lezgian language	285
*N. Suleimanov (Makhachkala). Variants and synonymy of phraseological units	294
*E. Sheikho (Makhachkala). Towards the principles of organization of the verbal vocabulary in the Lezgian language	306
*G. Burchuladze (Tbilisi). From the vocabulary of the Ibero-Caucasian languages. 9. The lexemes denoting 'pig' in the Daghestanian languages	316
*N. Sturua (Tbilisi). The Basque polypersonal verb. III	359

II

N. Jidalaev (Makhachkala). A. Aslanov. The Azerbaijan language in the orbit of language interaction, Baku, 1989, 197 p.	367
---	-----

III

*INFORMATION ON THE STUDY OF THE IBERO-CAUCASIAN LANGUAGES
IN 1989

D. Gulia Institute of Language, Literature, and History of the Abkhazian Branch of the Georgian Academy of Sciences	369
The Adyghe State Pedagogical Institute	370
The Karacha-Cherkess Research Institute of History, Philology, and Economics	371
The Karacha-Cherkess Pedagogical Institute	373
The Chechen-Ingush Institute of History, Sociology, and Philology	374
H. Tsadasa Institute of History, Language, and Literature of the Daghestanian Branch of the Academy of Sciences of the USSR	378

IV

V. Shengelia (Tbilisi). The 13th Regional Academic Session on the System and History of the Ibero-Caucasian languages	383
---	-----

V

Georgi Rogava	387
-------------------------	-----